
وقتی مجوز حرفه ای استقلال و پرسپولیس »مصلحتی« صادر شد؛

بخیــــــر گذشت!؟

»عضو کمیته بدوی صدور مجوز حرفه ای فدراسیون فوتبال«
 در گفت و گو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

ایراد اصلی ای اف سی موضوع مالکیت 
مشترک استقلال و پرسپولیس است! 

صفحه 7

»نخستین مربی لژیونر والیبال زنان ایران« مطرح کرد:

اضافه شدن به کادرفنی تیم
 پورتو پرتغال افتخار بزرگی بود

صفحه 6

صدرنشینی »شاگردان مهدوی کیا« با امتیاز کامل؛

صعودِ تیم ملی امید با 

هت تریکِ کاپیتان سلمانی!
صفحه 6
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خبر

بهداشت و سلامت

آموزش

»دبیر کمیته علمی کشوری مقابله 
با کووید 1۹« پاسخ داد:

واکسیناسیون کرونایی کودکان 
زیر 12 به کجا رسید؟

دبیر کمیته علمی کشوری مقابله با کووید ۱۹، درباره سرانجام 
تزریق واکسن به کودکان زیر ۱۲ سال در کشور توضیح داد. دکتر 
حمیدرضا جماعتی در گفت وگویی، درباره آخرین تصمیمات 
علمی درباره واکسیناسیون کودکان زیر ۱۲ سال علیه کرونا در 
کشور، گفت: برخی کشورها واکسیناسیون برای کودکان زیر ۱۲ 
سال را آغاز کرده اند. در عین حال واکسیناسیون افراد بالای ۱۲ 
سال تقریبا در همه جا در حال انجام است و در کشور آمریکا 
و کشورهای اروپایی توصیه شده که سنین ۱۲ تا ۱۷ سال هم 

علیه کرونا واکسینه شوند و مطالعات آن هم وجود دارد.
یکسری  سال  زیر ۱۲  افراد  واکسیناسیون  درباره  افزود:  وی 
مطالعات بین سنین ۵ تا ۱۲ سال در کشورهایی مانند آمریکا 
انجام شده که اتفاق در یکی از مجلات معتبر پزشکی به نام 
نیوانگلند چاپ شده و نشان داده که هیچ عارضه ای نداشته و 
واکسن در این گروه کارا است و می تواند موثر باشد. از آنجایی 
که این مطالعات در آمریکا بوده، معمولا واکسن فایزر را استفاده 
می کنند. جماعتی ادامه داد: در عین حال واکسن سینوفارم هم 
در کشورهای چین و امارات بر روی افراد سه سال به بالا مورد 
مطالعه قرار گرفته و چاپ شده است. در عین حال کشورهای 
آمریکای جنوبی نیز افراد بالای سه سال را مورد مطالعه قرار دادند 
و دیدند که واکسن بر روی آنها خیلی عارضه ای ندارد و می تواند 
کارا و موثر باشد. وی درباره پروتکل های علمی ایران در زمینه سن 
واکسیناسیون علیه کرونا، گفت: ما فعلا اجازه واکسیناسیون را از 
سنین ۱۲ سال به بالا داده ایم. در عین حال برای واکسیناسیون 
سنین زیر ۱۲ سال منتظر مطالعات بیشتری هستیم، اما باتوجه 
به اینکه تمام کشورهای دنیا واکسیناسیون بالای ۱۲ سال را علیه 

کرونا توصیه کردند، ما هم توصیه می کنیم.

»معاون بهداشت وزارت بهداشت« تشریح کرد:

شروط بازگشایی مدارس
 متوسطه دوم اعلام شد

دانش  درصد   ۷۴ گفت:  بهداشت  وزارت  بهداشت  معاون 
آموزان بالای ۱۲ سال دوز اول و حدود ۴۶ درصد آنها، هر ۲ 
دوز واکسن را دریافت کرده اند. کمال حیدری با اشاره به اینکه 
رئیس جمهور به بازگشایی مدارس و دانشگاه ها با رعایت شیوه 
نامه های بهداشتی تاکید دارد، اظهار داشت: جلسات متعددی 
با مسئولان وزارتخانه های آموزش و پرورش و آموزش عالی 
برگزار و ضوابط و شرایط را اعلام کردیم و رعایت آن با مدیران 

آن مجموعه ها است.
وی ادامه داد: داشتن کارت واکسیناسیون، شرط ورود به این 
محیط های تجمعی است و علاوه بر آن تهویه هوا باید مناسب 
باشد و کادر آموزشی، خدماتی، اولیا و راننده های سرویس 
مدارس و دانشگاه ها هم باید کارت واکسن داشته باشند تا 

بتوانند در محیط آموزش حضور یابند.
معاون وزیر بهداشت، از همه افراد بالای ۱۲ سال خواست برای 
دریافت واکسن مراجعه کنند تا پوشش واکسیناسیون افزایش 
یابد. با توجه به اینکه پوشش واکسیناسیون دانشجویان زودتر 
آغاز شد، انتظار داریم پوشش واکسیناسیون آن ها حداکثری 
باشد. حیدری با اشاره به اینکه پیک ششم کرونا در جهان 
آغاز شده و بسیاری از کشورها وضعیت صعودی را تجربه 
کردند، اضافه کرد: خوشبختانه در کشور ما این روند همچنان 
نزولی است، اما وضعیت شکننده است و باید شیوه نامه های 
بهداشتی را همچنان رعایت کنیم و سهل انگاری نکنیم. اگر 
سهل انگاری کنیم ممکن است وارد پیک ششم شویم، اما 

تاکنون وارد خیز جدید نشده ایم.

محیط زیست

»مدیرعامل موسسه تخصصی مطالعات پلنگ آسیایی« خبر داد:

پروژه پلنگ ایرانی رتبه برتر در یک رقابت بین المللی را کسب کرد
آسیایی  پلنگ  مطالعات  مدیرعامل موسسه تخصصی 
گفت: پروژه پلنگ ایرانی که با هدف طراحی و شکل 
گیری ساختاری نوآورانه برای پایش وضعیت پلنگ و 
منطبق بر مفاد برنامه ملی عملیاتی حفاظت و مدیریت 
پلنگ در ایران طراحی شده است، مقام برتر در یک رقابت 

بین المللی را به خود اختصاص داد.
آرزو صانعی روز یکشنبه در گفت و گویی از موفقیت 
»تاثیر  جایزه  برتر  رتبه  و کسب  المللی  بین  عرصه  در 
های  فعالیت  با  رابطه  در  گروه  فرآیندی  تسهیلگری 
اجتماع محور این پروژه با رویکرد تحقیقاتی و حفاظتی«، 

خبر داد.
وی با بیان اینکه در این رقابت پروژه های اجرایی 

ارسالی از کشورهای مختلف بررسی می شود 
گفت: در سال جاری میلادی، پروژه هایی 
در زمینه های مختلف )مانند بهداشت، 
روستایی،  زندگی  احیاء  وحش،  حیات 
طراحی سیاست مسکن، شاخص های 
خدمات،  ارائه  بهبود  برای  عملکردی 
سازمان  از   )... و  اجتماعی  رفاه  ارتقاء 
های دولتی، غیر انتفاعی و شرکت های 
مختلف  کشورهای  از  کوچک،  و  بزرگ 

برای این جایزه اقدام کرده بودند.
وی ادامه داد: بر اساس ممیزی ها و ارزیابی 

های صورت گرفته، پروژه هایی از کشورهای 
سوییس،  چین،  روسیه،  آمریکا،  کانادا،  ایران، 

هند،  سعودی،  عربستان  بلژیک،  ایرلند،  اسکاتلند، 
این  دریافت  برای  جنوبی  آفریقای  و  فیلیپین  تایوان، 
جایزه انتخاب شده اند که در مراسمی که سوم آبان ماه 
برگزار شد، پروژه پلنگ ایرانی از ایران به عنوان برنده جایزه 
سطح اول )پلاتین( به لحاظ اثرگذاری روش های اجرایی 
از نظر کمی و کیفی و نوآوری در برنامه ریزی و طراحی 
تسهیلگری  رویکرد  از  مناسب  مندی  بهره  با  اقدامات 

فرآیندی گروه در این رقابت معرفی شد.
صانعی افزود: برنامه ملی عملیاتی حفاظت و مدیریت 
و  اجرایی  های  ظرفیت  بر  تأکید  با  ایران،  در  پلنگ 
تخصصی در داخل کشور طراحی شده است و بدیهی 

است که در صورت سرمایه گذاری مناسب به لحاظ زمان 
قابل  نتایج  تواند  بودجه، می  و  انسانی  نیروی  بندی، 
توجهی را در زمینه های متعدد به همراه داشته باشد. در 
این برنامه فعالیت هایی که مراکز دانشگاهی، سمن ها 
و سایر گروه های ذی اثر می توانند در اجرای آنها نقش 
آفرین باشند نیز تحت عنوان گروه های مسئول و همکار، 

مشخص شده است.

این  توسط  متعددی  اقدامات  اینکه  بیان  با  صانعی 
مؤسسه در زمینه موضوعات مربوط به بررسی و پایش 
وضعیت پلنگ ایرانی انجام شده بود، ادامه داد: مدل 
نوآورانه ای در این زمینه طراحی شد که اگرچه با چالش 
های بسیاری برای اجرا و ادامه آن روبرو بوده و هستیم، 
اما میزان اثربخشی و نوآوری روش های اجرایی طراحی 
شده، سبب متمایز شدن این اقدامات از سایر پروژه های 

شرکت کننده در این رقابت بین المللی شد.
مدیر عامل موسسه تخصصی مطالعات پلنگ آسیایی 
گفت: در برنامه ملی عملیاتی حفاظت و مدیریت پلنگ 
ایرانی فصلی به منظور ارزیابی میزان موفقیت و دستیابی 
به اهداف هر فعالیت مشخص شده است که بر اساس 
آن می توان میزان پیشرفت هر یک از فعالیت ها را 
ارزیابی کرد و از نتایج به دست آمده برای به روزرسانی 

برنامه اقدامات در سال های آتی بهره مند شد.
وی افزود: در صورت استفاده مناسب از ظرفیت های این 
برنامه می توانیم ضمن بهره مندی از دانش و توانمندی 
های متخصصان داخلی، هم در زمینه حفاظت از 
راستای  در  و هم  سرمایه های طبیعی کشور 
تقویت اقتدار ملی در عرصه بین المللی نقش 

آفرین باشیم.
صانعی ادامه داد: در صورت بها دادن به 
و  کارشناسی  های  ظرفیت  و  اقدامات 
متعادل  ارتباطی  برقراری  و  تخصصی 
میان مدیریت و روش ها و دستاوردهای 
های  فعالیت  ارتقاء  شاهد  علمی، 
تحقیقاتی و حفاظتی هدفمند و مؤثر در 
رابطه با محیط های طبیعی و بالاخص 
رو  پیش  های  سال  در  وحش  حیات 

خواهیم بود.  
حایز  فصول  از  ارزیابی  و  پایش  تحقیقات، 
و  حفاظت  عملیاتی  ملی  برنامه  در  اهمیت 
پایش وضعیت  که  است  ایران  در  پلنگ  مدیریت 
مطلوبیت زیستگاه ها و جمعیت گونه، از عناوین مورد 
تأکید در آن است. برنامه ملی پلنگ ایرانی به دنبال اجرای 
۳۰ برنامه در سطوح مختلف از سال ۱۳۹۱، تهیه و تدوین 
شده که شامل ۱۱ فصل با موضوعات زیستگاه ها و مناطق 
آزاد و چهارگانه؛ دامپزشکی، بیماری ها و امداد و نجات، 
فضای حفاظت فیزیکی، امور بین الملل و زیستگاه های 
فرامرزی، طرح بیمه پلنگ ایرانی، تحقیقات، پایش و 
ارزیابی؛ پارک طبیعت پردیسان، ذخایر ژنتیکی، شبکه 
ملی پلنگ ایرانی، آموزش و توانمندسازی، روابط عمومی 

و امور رسانه است.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه اولین شهید محراب 
»آیت الله قاضی طباطبایی«که بدست منافقین کوردل در 
1358/8/10 به مقام شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

کرونا در ایران

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد:  ۱۷۷ 
نفر دیگر طی ۲۴ ساعت گذشته جان خود را بر اثر کرونا از 
دست دادند و ۸۴۲۷ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور 

شناسایی شده است.
قطعی  معیارهای  اساس  بر  و  گذشته  روز  شبانه  در 
تشخیصی، ۸ هزار و ۴۲۷ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ 
در کشور شناسایی شد که یک هزار و ۱۰۸ نفر از آنها بستری 
شدند. مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۵ میلیون و ۹۲۴ 

هزار و ۶۳۸ نفر رسید.
طی ۲۴ ساعت گذشته، ۱۷۷ بیمار کووید۱۹ جان خود را از 
دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۲۶ هزار 
و ۳۰۳ نفر رسید. تا کنون ۵ میلیون ۵۰۸ هزار و ۸۱۵ نفر از 

بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.

همچنین سه هزار و ۸۸۸ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ 
در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت 
قرار دارند. تا کنون ۳۵ میلیون و ۵۱۶ هزار و ۳۹۹ آزمایش 
تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است. تزریق یک 
میلیون و ۴۹ هزار دُز واکسن کرونا در شبانه روز گذشته 

در کشور
تا کنون ۵۲ میلیون و ۶۱۵ هزار و ۹۳۷ نفر دُز اول، ۳۴ 
میلیون و ۴۸۲ هزار و ۶۱۷ نفر دُز دوم و ۸۸ هزار و ۶۹ نفر، 
دُز سوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکسن 
های تزریق شده در کشور به ۸۷ میلیون و ۱۸۶ هزار و ۶۲۳ 
دُز رسید. در شبانه روز گذشته، یک میلیون و ۴۹ هزار و ۱۵۳ 

دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شد.
در حال حاضر ۲۲ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۱۱۴ شهر 

در وضعیت نارنجی، ۲۰۱ شهر در وضعیت زرد و ۱۱۱ شهر در 
وضعیت آبی قرار دارند.

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۵۰۸ هزار و ۸۱۵ تن رسید

مدیر عامل موسسه تخصصی مطالعات پلنگ آسیایی گفت: در برنامه ملی عملیاتی حفاظت و 
مدیریت پلنگ ایرانی فصلی به منظور ارزیابی میزان موفقیت و دستیابی به اهداف هر فعالیت مشخص 

شده است که بر اساس آن می توان میزان پیشرفت هر یک از فعالیت ها را ارزیابی کرد و از نتایج به دست 
آمده برای به روزرسانی برنامه اقدامات در سال های آتی بهره مند شد.
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اجتماعی

اقتصاد کلان

سرگردانی 2/7 میلیون روی آب؛
دپوی 7 میلیون تنی
 کالاهای اساسی! 

 
روند دپوی کالاهای اساسی در گمرک و بنادر از ابتدای ابتدای 
سال جاری با افزایش همراه بوده است؛ به طوری که مروری 
بر وضعیت این اقلام نشان می دهد که در اواخر فروردین ماه 
حدود ۵.۲ میلیون تن، اواخر اردیبهشت ماه ۵.۸ میلیون، اواسط 
خردادماه ۵.۶ میلیون، اواخر تیرماه ۶.۴ میلیون تن و در اوایل 
شهریورماه سال جاری حدود ۶.۱ میلیون تن کالای اساسی 
به عنوان موجودی و آنچه که در شناورها وجود داشته است، 

گزارش شده بود. 
اما بررسی آخرین وضعیت دپوی کالاهای اساسی در گمرک 
و بنادر نشان از افزایش حجم آن به ۷.۲ میلیون تن دارد، 
این در حالی است که طبق گزارشی که ارونقی-معاون فنی 
گمرک ایران- اعلام کرده است تا هشتم آبان ماه سال جاری 
جمع کالاهای اساسی شامل موجودی، پای اسکله و منتظر در 
لنگرگاه به حدود هفت میلیون و ۲۰ هزار تن رسیده است که از 
این رقم سه میلیون و ۷۹۶  هزار تن در بنادر موجود و مابقی که 
به حدود ۳.۲ میلیون تن می رسد در شناورهای در حال تخلیه و 

یا منتظر در لنگرگاه قرار دارد. 
از موجودی حدود  ۳.۸ میلیون تنی  این گزارش  براساس 
کالاهای موجود در گمرک و بنادر بیش از ۳۳۳.۷ هزار تن 
گندم، ۱.۱ میلیون تن ذرت، ۵۵۸.۴ هزار تن جو، ۷۸۸.۸ هزار 
تن سویا، ۵.۶ هزار تن برنج، ۱۹۳.۵ هزار تن شکر، ۵۲۹.۶ هزار 

تن روغن خام و ۲۵۴.۳ هزار تن دانه های روغنی است. 
اما در کنار اقلام موجود در بنادر ۲۰ فروند کشتی کنار اسکله در 
حال تخلیه ، حاوی ۴۸۳.۹ هزار تن کالای اساسی شامل ذرت، 
جو، شکر و گندم است. همچنین ۳۸ فروند شناور حاوی ۲.۷ 
میلیون تن کالای اساسی شامل روغن، سویا، جو، گندم و ذرت 
در شناورها و در لنگرگاه قرار دارند که بار آنها تخلیه نشده است. 
آمار مربوط به کالاهای موجود در شناورهای منتظر در لنگرگاه 
نسبت به دوره های قبل در حالی قابل توجه است؛  در رابطه 
با چرایی این موضوع معاون فنی گمرک می گوید در کنار 
افزایش ورود اقلام اساسی باید به این توجه داشت که ممکن 
است دلیل عدم تخلیه این کالاها به واردات اقلامی برگردد که 
واردکننده کالا را  آورده اما هنوز تامین ارز نشده و پولی بابت 
آن به مالک اولیه پرداخت نشده ، در نتیجه اسناد خرید وجود 

نداشته و کالا تخلیه نشده است. 
ارونقی این را هم  یادآور شد که گزارش های گمرک نشان 
می دهد حجم ترخیص کالا از ابتدای سال جاری تا کنون در 
مقایسه با دوره مشابه سال قبل از نظر وزنی و ارزشی افزایش 
داشته و حتی در سال جاری ترخیص روان تر شده است ولی 
به هر صورت همچنان برخی مشکلات در رابطه با ورود کالا و 
ترخیص وجود دارد که موجب افزایش دپو یا ماندگاری کالا 
روی کشتی ها می شود که می توان در اهم آن به تامین 

ارز اشاره کرد. 
در مجموع در یکی دو سال گذشته  راهکارها و تسهیلاتی جهت 
ترخیص سریع تر کالاهای اساسی در دستور کار قرار گرفت ،  از 
جمله آن ترخیص ۹۰ درصدی بود؛ به نحوی که صاحب کالای 
اساسی تا ۹۰ درصد آن را بدون صدور کد رهگیری ترخیص و تا 
سه ماه بعد بانک مرکزی تامین ارز را انجام و کد رهگیری صادر 
کند، اما به هر صورت در همین رابطه نیز برخی واردکنندگان 
نسبت به ترخیص به دلیل بی اعتمادی به تامین ارز در موعد 

مقرر اقدام نکردند.

انرژی

باگذشت سی و هفت روز از سال آبی جدید؛

میزان ورودی آب به سدهای کشور ۲۷ درصد کاهش یافت

صنعت

نفت

سرپرست معاونت بازرگانی داخلی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت گفت: ابزارها و سیاست های تنظیم بازار از حلقه 
اول )تولید( تا حلقه آخر )توزیع( با مدیریت هوشمند انجام 
می شود. صدیف بیک زاده در شبکه خبر ابراز کرد: ابزار ها و 
سیاست های تنظیم بازار از بخش پولی و مالی گرفته تا 
کالا های نهایی و مصرفی شکل هوشمند به خود گرفته 
است. تغییرات در یکی دو ماه اخیر علاوه بر تغییرات 

مدیریتی، تغییرات ساختاری را هم شامل می شود.
بیک زاده تصریح کرد: کارگروه هایی در ساختار تشکیل شده 
است و سیاست ها و تنظیم بازار از تولید تا توزیع شکل 
جدیدی به خود گرفته است. برنامه ریزی تولید، تنظیم تا 
نظارت در واقع زنجیره کامل در برنامه جدید تحت پوشش 

است.
سرپرست معاونت بازرگانی داخلی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت گفت: اصلاح نظام قیمت گذاری و کنترل های 
پیشینی و پسینی در برنامه جدید دنبال می شود. سعی 
بر اساس  به اهمیت کالا ها  با توجه  می شود قیمت ها 
با  جدید  دستورالعمل  شود.  تعیین  دخالت  کمترین 
می شود  سعی  و  است  شده  انجام  میدانی  مطالعات 

به صورت سیستمی کنترل و نظارت شود.
بازرگانی داخلی وزارت صمت اضافه  سرپرست معاونت 

کرد: تمام تولیدکنندگان و اصناف با سیستم هوشمند در 
دسترس هستند و هر گونه افزایش قیمت رصد می شود.

وی بیان کرد: حلقه اول یعنی تولید تا حلقه آخر یعنی 
توزیع به صورت هوشمند تحت نظارت بازرس ها هستند. 
بحث خودتنظیمی و نظارت مردمی هم در این سامانه دیده 

شده است.
قاسم نوده فراهانی رئیس اتاق اصناف تهران دیگر میهمان 
این برنامه گفت: اصناف در تصمیم سازی و تصمیم گیری 
دخالتی ندارد، اما بعد از ابلاغ ما اجرا می کنیم. وی با 
تصریح به اینکه کمبود کالا در بازار نداریم، اما گرانی و 
گرانفروشی در بازار داریم، اظهار کرد: ما در گرانی دخالتی 

نداریم، اما با گرانفروشی برخورد می کنیم.
قاسم نوده فراهانی گفت: به واحد های صنفی و بازرسان 

قیمت های تعیینی ابلاغ می شود و ما بر اساس این برنامه 
ابلاغی عمل می کنیم.

رئیس اتاق اصناف تهران خاطرنشان کرد: برخی دستگاه ها و 
ارگان ها درباره واحد های صنفی بدون پروانه با ما همکاری 

نمی کنند.
فراهانی گفت: سیستم هوشمند رصد و نظارت هنوز کامل 
نشده و لازمه خوب اجرایی شدن این سیستم آموزش 
است. این سیستم در برخی کالا ها انجام می شود و در 
برخی کالا ها انجام نمی شود. این سامانه باید به صورت 

یکپارچه در تمام استان ها ابلاغ شود.
حکومتی  تعزیرات  سازمان  معاون  اسفنانی  محمدعلی 
هم در این برنامه گفت: تصمیم نظارت هوشمند در یک 
مشکلات  از  خیلی  شود  اجرایی  اگر  یکپارچه  مجموعه 
حل خواهد شد، اما این پیچیده و زمان بر است. برخی از 
واحد های صنفی در این سامانه نیستند و کنترل آن ها در 
این سامانه مشکل خواهد شد از طرفی هیچ الزامی نداریم 

که واحد صنفی کالایی را عرضه کند.
کالا ها  برخی  گفت:  حکومتی  تعزیرات  سازمان  معاون 
قیمت می خورند و ما مشکلی نداریم اگر بالاتر از آن فروخته 
شود نوعی گرانفروشی است؛ مشکل در کالا هایی است که 

قیمت نمی خورند، مثل میوه ها.

ایران  نفتی  فرآورده های  پخش  ملی  شرکت  سخنگوی 
گفت: تاکنون سه هزار و ۱۰۰ پمپ بنزین در سراسر کشور 
به سامانه هوشمند سوخت متصل شده و امکان دریافت 

بنزین یارانه ای با کارت سوخت در آنها فراهم است.
با اشاره  »فاطمه کاهی« روز یکشنبه در گفت و گویی 
)ساعت  کشور  در  بنزین  پمپ   ۱۰۰ و  هزار  اینکه ۳  به 

۱۱ یکشنبه ۹ آبان( به سامانه هوشمند سوخت متصل 
شده اند، افزود: همچنین ۹۰۰ جایگاه در کشور، فقط امکان 

عرضه بنزین آزاد را دارند. 
وی با تاکید بر اینکه حدود ۸۰ درصد از جایگاه های فعال، 
بنزین یارانه ای عرضه می کنند، گفت: امیدواریم تا پایان 
هوشمند  سامانه  به  سوخت  جایگاه های  تمامی  امروز 

متصل شوند و امکان دریافت بنزین با کارت های سوخت 
فراهم باشد. 

تعداد  نفتی  فرآورده های  پخش  ملی  شرکت  سخنگوی 
جایگاه های متصل به سامانه هوشمند سوخت در تهران 
را ۲۴۰ جایگاه عنوان کرد و ادامه داد: ۱۲۰ جایگاه نیز در 

تهران بنزین را با نرخ آزاد عرضه می کنند.

»سرپرست معاونت بازرگانی داخلی وزارت صنعت، معدن و تجارت« تشریح کرد:

برنامه جدید وزارت صمت برای تنظیم بازار کالا های اساسی از تولید تا توزیع

»سخنگوی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران« خبر داد:

اتصال ۳۱۰۰ پمپ بنزین به سامانه هوشمند سوخت در کشور

میزان آب ورودی به سدهای کشور در سی و هفت روز 
ابتدای سال آبی جدید )مهرماه ۱۴۰۰ تا آخر شهریور۱۴۰۱( 
را  درصدی  کاهش ۲۷  پارسال  مشابه  مدت  به  نسبت 
نشان می دهد. وضعیت بارشی در ۳۷  روز ابتدای سال 
آبی جدید تاکنون تغییر محسوسی به سمت رهایی از 
خشکسالی نداشته و براساس گفته متولیان بخش آب 
کشور تعداد زیادی از استان ها هنوز باران قابل توجهی 
دریافت نکرده اند. پیشتر هم موسسه تحقیقات آب وزارت 
نیرو پیش بینی کرده بودکه سه ماه پاییز امسال بارش ها 

در حد طبیعی و کمتر خواهد بود.
اکنون گزارش تازه شرکت مدیریت منابع آب ایران در باره 
وضعیت آب سدهای کشور که بخش قابل توجهی از 
تامین آب را برعهده دارند بیانگر آن است که از ابتدای 
سال آبی جاری)ابتدای مهر۱۴۰۰( تا هفتم آبان ماه یک 
میلیارد و ۳۱ میلیون متر مکعب آب به سدها وارد شده 
است. این درحالی است که پارسال و در همین بازه زمانی 
میزان ورودی آب به سدها یک میلیارد و ۸۰ میلیون متر 

مکعب بوده که کاهش ۲۷ درصدی را نشان می دهد.
اکنون که سی و هفت روز از سال آبی جدید گذشته حجم 
آب موجود در سدهای کشور به رقم ۱۸ میلیارد مترمکعب 
رسیده که در مقایسه با مدت مشابه سال آبی پارسال که 
این عدد ۲۴ میلیارد و ۸۰ میلیون متر مکعب بوده ۲۷ 

درصد کاهش یافته است.
وضعیت خروجی آب از سدهای کشور نگران کننده است 
از ابتدای سال آبی جدید)مهرماه ۱۴۰۰( تا هفتم آبان دو 
میلیارد و ۵۲ میلیون متر مکعب آب از سدها خارج شده 

که در مقایسه با میزان آب ورودی بر نگرانی ها دامن 
زده است.

سال آبی پارسال )ابتدای مهرماه ۱۳۹۹ تا آخر شهریور۱۴۰۰( 

حجم خروجی آب از سدها ۴ میلیارد و ۱۹ میلیون متر 
مکعب گزارش شده که البته وضعیت خروجی امسال و 
پارسال کاهش ۴۰ درصدی را نشان می دهد. اکنون درصد 
پرشدگی سدها به ۳۶ درصد رسیده و ظرفیت کل آنها ۵۰ 

میلیارد و ۵۰۰ میلیون متر مکعب است.
وضعیت پنج سد استان تهران نیز نشان از آن دارد که 
با ۲۲  متر مکعب  میلیون  آنها ۴۱۷  در  آب  موجودی 
درصد   ۴۱ پارسال  آبی  سال  به  نسبت  پرشدگی  درصد 
کاهش یافته است. سدهای ۱۰ گانه استان خوزستان 
نیز نشان می دهد موجودی آب آنها ۹ میلیارد و ۷۹۳ 
پرشدگی  درصد   ۴۰ با  که  است  مکعب  متر  میلیون 
همچنان با کاهش ۲۶ درصدی نسبت به پارسال روبرو 

هستند.
 ۱۳ که  ارومیه  دریاچه  آبریز  حوضه  سدهای  وضعیت 
از ابتدای سال آبی جاری تا هفتم آبان ماه  سد است 
۴۲۸ میلیون متر مکعب حجم موجودی آب دارند که با 
۲۶ درصد پرشدگی همچنان ۲۱ درصد نسبت به پارسال 

کاهش دارند.
همچنین چندی پیش معاون آب و آبفای وزارت نیرو 
آب  منابع  گذشته  سال   ۳۰ از  کمتر  مدت  در  گفت: 
تجدیدشونده کشور از ۱۳۰ میلیارد مترمکعب به حدود 

۱۰۲ میلیارد متر مکعب کاهش یافته است.

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »جهاندار  رستم خانی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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باذن الله...

نمی  دانم در طول مصاحبه چند بار نام حاج قاسم را بر زبان 
آورد ولی هر جمله  ای که در کلامش جان می  گرفت، از نام 
با نام حاج قاسم آغاز  را  حاج قاسم محروم نبود. جملات 

می  کرد و نام حاج قاسم زینت  بخش پایان کلامش بود.
این چند روز که با دوستان و هم رزمان حاج قاسم صحبت 
می  کردم لابه لای حرف هایشان گریزی به نام حاج مرتضی 
حاج باقری می زدند که در دل بسیاری از خاطرات حضور 
از فرماندهان و نزدیکان حاج قاسم در  باقری  داشت. حاج 

لشکر41 ثارالله بوده که در مقاطع مختلف جهادگری 
شهید سلیمانی، یار و رفیق او بوده است.

بی آنکه سوالی از حاج قاسم بپرسم؛ 
و  می .گشاید  اسرار  صندقچه 

فصل  به  فصل از راز ماندگاری 
عزیز  که  می  گوید  مردی 
دل ها شد. همه  کلامش با 
گویش شیرین اصفهانی ، 
در دو کلمه ادا می شود: 

»حاج قاسم«...
حاج باقری در تمام طول 
نکته  این  بر  مصاحبه 

تاکید دارد که صحبت  هایی 
که من و دیگر دوستان درباره 

حاج  با  می کنیم،  حاج قاسم 
قاسم خیلی فاصله دارد. کسی باید 

درباره حاج قاسم صحبت کند که در مسیر 
حاج قاسم  ویژگی  های  و  ارزش  ها  به  باشد  حاج قاسم 

نزدیک باشد. من فکر می .کنم بیان کلمات از زبان من درباره 
حاج قاسم، نه تنها حق مطلب را ادا نمی  کند و او بیش از پیش 
شناخته نمی  شود، بلکه ظلمی در حق این شهید والامقام 

است.
همه  مردم فکر می  کنند حاج قاسم سلیمانی یک فرمانده 
عالی رتبه  نظامی است. به نظر شخص من بیست درصد از 
آن چه در وجود و شخصیت حاج قاسم بود؛ نظامی بود و 
هشتاد درصد آن ویژگی  های شخصیتی   ای بود که سبب شد 
حاجی سردار دل ها شود. خصوصیات و ویژگی  های اخلاقی و 
معنوی حاج قاسم، ارتباط با خدا، نماز شب  های حاج قاسم، 
گریه های حاج قاسم مثال زدنی است. حاجی خدا را در همه 
کارها ناظر بر اعمالش می  دید و من فکر می  کنم اگر جمعیتی 
پنجاه میلیونی در ایران و عراق برای بدرقه و تشییع پیکر این 
شهید حضور داشتند، به دلیل بعد نظامی او نبود بلکه محبتی 
بود که خدا از محبت حاج قاسم در دل مردم نشانده بود. شاید 
یک درصد مردم حاج قاسم را دیده بودند و تقریبا می  شود 
بگوییم حاج قاسم را کسی ندیده بود  ولی حاج قاسم در دل 
مردم جا داشت و همه  مردم بعد از شهادت این بزرگ مرد، 

سیاه پوش شدند و برایش رخت عزا به تن کردند.

ارِ رُحَمَاءُ بَيْنَهُمْ ۖ« اءُ عَلَى الْكُفَّ حاج قاسم مصداق بارز »أَشِدَّ

اگر کسی کوتاه  ترین ارتباطی حتی در اندازه دو یا سه دقیقه 
را با حاج قاسم داشته باشد، مثلا به اندازه  اینکه )در فرودگاه 
از لحظه سوار شدن در اتوبوس تا خروجی گیت فرودگاه 
همراهی اش کرده باشد( بی  شک اذعان خواهد کرد که در این 
مسیر کوتاه، مرید و دلبسته  حاج قاسم شده است. حاج قاسم 
از دافعه  اش بسیار  جاذبه  ای مثال زدنی داشت و جذبه  اش 
بیشتر بود. او بسیار خوش اخلاق بود، در حقیقت حاج قاسم 

ارِ رُحَمَاءُ بَيْنَهُمْ ۖ« بود. اءُ عَلَى الْكُفَّ مصداق بارز »أَشِدَّ
حاج باقری در وصف کرامات حاج قاسم می  گوید حاجی در 
کربلای پنج روی رانین )شلوار جنگی( نوشت بعد از شهادتم 
حاج یونس زنگی  آبادی فرمانده لشکر باشد اما نمی  دانست 
یونس شهید شده. من باور دارم هر که مزار حاج یونس را 
زیارت کند به زیارت مزار حاج قاسم رفته  است، چون حاج 
قاسم به اندازه چشمانش به حاج یونس زنگی  آبادی اعتماد 

داشت. او معتقد است بعد از حاج قاسم صدمه بزرگی به 
اسلام و انقلاب وارد شد که جبران پذیر نیست.

موکب عشق؛ اکنون سوریه اینجاست

در خاطرات حک شده از حاج قاسم به نوروز 1398 و سیل 
خوزستان اشاره می  کند و می  گوید در این اتفاق، برخی  ها 
فقط برای درج عکس و نمایش مجازی به خوزستان رفته 
بودند، اما حاج قاسم فقط دو روز به مناطق سیل زده رفت. 
او در میان جوان  های خوزستانی سخنرانی کرد و گفت شما 
جوان  های خوزستانی که همیشه مشتاق دفاع از حرم بودید و 
آرزو می  کردید به جمع مدافعان حرم بپیوندید؛ اکنون سوریه 
این جاست. کمک کنید سیل و گِل را از خانه  های مردم دور 
کنید. حاج قاسم با تدبیر خود تمام موکب هایی که در اربعین 
خدمت  زائرین  به  کربلا  و  نجف  مسیر  در 
مسئولیت  و  خواند  فرا  را  می  کردند 
هر منطقه از خوزستان را به یک 
استان  موکب  و  داد  موکب 
کرمان در منطقه حمیدیه 
تا  صفر  از  و  گرفت  قرار 
امداد  مسئولیت  صد 
تعمیر  و  پاک سازی  و 
منازل به آن منطقه را 
تا به امروز بر عهده دارند 
آن  ها  انجام  حال  در  و 
وجود  واقع  در  هستند. 
حاج قاسم امنیت بود، وجود 
حاج قاسم خدمت بود، وجود 
حاج قاسم جهاد بود، وجود حاج 
قاسم ایثار بود. حاج قاسم خودش را 
نمی دید، چون اساسا در پی نشان دادن خود 

نبود، خداوند حاج قاسم را به تمام جهان نشان داد.

گوش و چشمتان به کلام حضرت آقا باشد

دلتان را به دوره  های چهار و پنج ساله خوش 
نکنید. خاطرم هست مقام معظم رهبری 

فرمودند: »در جلسات مسئولین به 
دنبال حاج قاسم می  گشتم. فکر 
نیامده  قاسم  حاج  می  کردیم 
است، خوب که نگاه می کردیم 
حاج قاسم را در گوشه  ای و یا 
پشت ستونی می  دیدیم.« حاج 
رزمندگان  دوبار  سالی  قاسم 

قدیمی جبهه و جنگِ لشکر 41 
ثارالله را به مدت دو یا سه 

روز دور هم جمع می  کرد 
و در قالب اردو یا سفر 
یا  تهران  خوزستان،  به 
کرمان می  برد و در آن 

جلسات به بچه ها می  گفت: »دلتان را به 
دوره  های چهار و پنج ساله خوش 

به  چشمتان  و  گوش  نکنید، 
باشد.«  آقا  حضرت  کلام 

می .گفت:  قاسم  حاج 
حضرت  قرمزتان  »خط 
که  کسی  و  باشد  آقا 
انقلاب و ولایت فقیه 
باشد؛  داشته  قبول  را 
حاجی  ماست.«  از 
به  چشمش  و  گوش 

و  بود  آقا  حضرت  کلام 
در ارتباط با خدا واقعا غرق 

می شد. وقتی حاج قاسم نماز 
ما  و  بلند می خواند  با صوت  را 

پشت سرش ایستاده بودیم، احساس 
می  خوانم  نماز  مسجدالحرام  در  که  می  کردم 

و شکل معنوی دیگری را در ارتباط با خدا تجربه می  کردیم 
حتی گاهی شدت این فضای معنوی به گونه  ای بود که 
حس می  کردم پشت سر آقای بهجت نماز می  خوانم. یکی 
دیگر از خصایص حاج قاسم این بود که کم می  خوابید و کم 
غذا می  خورد و کم حرف می  زد و آن  هنگام که حرف می  زد؛ 
بی  شک می  توان گفت برای هر جمله ای که بیان می  کرد؛ 
می شد یک کتاب نوشت. او بیشتر اهل کار و عمل بود تا اهل 
حرف زدن. سخن حاج قاسم تاثیرگذار بود. او چهل سال لباس 
نظامی را از تنش در نیاورد و چهل سال نماز شب  اش ترک 
نشد و می توان گفت نمازهای شب او سپری در جبهه  های 

نبرد برایش بود. 

حلقه  وصل 

باید بگویم در جنگ  های نظامی و روی کاغذ و با تحلیل 
اعداد و ارقام، اگر پنجاه درصد کشوری در اختیار متجاوزان 
باشد، هیچ قدرت نظامی نمی  تواند آن را آزاد کند. بنابراین در 
جنگ های سوریه و عراق و... چیزی به  غیر از ارتباط 
معنوی حاجی با خدا نمی  توانست هشتاد  و  
پنج درصد از سوریه که دست داعش بود را 
نجات دهد. حاج قاسم با توکل و هوش 
نظامی و با عده ای معدود توانست این 
کشور را به مردم و ملت سوریه بازگرداند. 
این اتفاق در عراق هم افتاد. شصت   و 
 پنج درصد عراق در دست داعش بود. 
نیروی معنوی، گریه .های شبانه و نماز 
شب  ها حاج قاسم در کنار قدرت نظامی 

او، در این فتوحات موثر بود. 

ما ملت امام حسینیم

باور دارد کلام و حرف 
قاسم  حاج 

سلیمانی از کتاب  ها نبود و حرفش، حرف دل 
می گوید  باقری  حاج  بود.  حکمت  و 
وقتی حاج قاسم می  گفت: »ترامپ 
می . شهادت  از  را  ما  قمارباز، 

ترسانی! ما ملت شهادتیم. ما 
ملت امام حسینیم...« این 
کلمات کلماتی نبود که در 
کتاب  ها باشد این کلمات 
نوشته  کتابی  هیچ  در 
نشده و کلماتی بود که از 
دل حاج قاسم برآمده بود و 
بر دل و جان دنیا رسوخ کرد.

حاج قاسم  عملکرد  و  رفتار 
هیچ گاه  که  بود  گون ه ای  به 
فاطمیون،  نام  با  که  نیروهایی 
جیش  حزب  الله،  زینبیون،  حیدریون، 
الوطنی سوریه و... شناخته می  شوند، به درخواست 
حاج قاسم به مشتاقان حرم اهل بیت نپیوستند بلکه حاجی 
با رفتار و اخلاق و عملکردش کاری کرده بود که آنان فدایی 
اهل بیت)ع( شده و به کمک حاج قاسم آمده بودند و او را در 
مقابله با داعش همراهی می  کردند. آن ها توانستند گروه های 
چریکی مخالف دولت سوریه و عراق را نابود کنند. جنگ 
کلاسیک با جنگ چریکی خیلی متفاوت است و توکل و 
اخلاص و توسل به ائمه اطهار)ع( رمز پیروزی حاج قاسم 
بود. من یک بار هم ندیدم حاجی در بیست  و  چهار ساعت 
بتواند بیشتر از پنج ساعت بخوابد. حاج قاسم این قدر در بین 
این نیروها عزیز بود اگر در بین شان قرار می  گرفت، آن ها به 
دورش حلقه می زدند تا اگر حادثه ای رخ داد، آن ها فدایی حاج 

قاسم شوند.
جنگ و مبارزه با داعش بخشی از فعالیت  های چهل ساله حاج 
قاسم بود. بعد از جنگ در مبارزه با اشرار جنوب شرق کشور 
که استان  های خراسان جنوبی و زاهدان، بندرعباس، کرمان و 
بخشی از استان یزد را ناامن کرده بودند، همین تلاش و جهاد 
شهید قاسم سلیمانی توانست امنیت بخش زندگی ساکنان 
آن بخش  ها باشد تا اکنون اهالی آن مناطق بتوانند در امنیت 
به اشتغال و کشاورزی بپردازند. در واقع همه ی ملت ایران، 
ملت عراق و سوریه و حتی یمن مدیون شهید حاج قاسم 
سلیمانی هستند. حاج قاسم خودش را فدا کرد تا ما به اسلام 

و ولایت نزدیک تر شویم تا ما با افتخار و عزت زندگی کنیم.

حاج قاسم در هر نقشی، عالی بود؛ پای پدرش را شست

خاطرم هست حاج قاسم پدرش )مشد حسن آقا( را برای 
با  دوستان  از  یکی  بود.  برده  مشهد  به  رئوف  امام  زیارت 
چشم خود دیده بود که حاجی در صحن رضوی نشسته و 
پای پیرمردی که بعد از سلام و احوال پرسی فهمیده بود پدر 
بزرگوارشان است را با آب ولرم که در درون یک ظرف بود، 
ماساژ می  داد. حاجی با تمام مشغله  ای که داشت از پدر و 
مادرش غافل نمی  شد. او با همه  مشغله  کاری که داشت، اگر 
فرصتی پیدا می .کرد، به کرمان می  رفت. یاد دارم در فرودگاه 
برادر همسرشان )محمود( به استقبالش می  آمد و حاج قاسم را 
در مسیری یک  صد و هشتاد کیلومتری به شهرستان »رابُر« و 
روستای قنات  ملک می برد تا به دیدار پدر و مادر برود. حاجی 
تقریبا یک یا دو ساعتی را در محضر پدر و مادر بود. در این 
زمان پدر و مادر را غرق بوسه می  کرد و از آن ها قدرت می  گرفت 
و می  خواست که برایش دعا کنند. من هیچ گاه بی  تابی و 
اشک  های حاج قاسم بعد از فوت مادرش را فراموش نمی  کنم. 
او مخلص پدر و مادر بود. وقتی به منزل پدر و مادر می  رفت 
مردم روستا با مشکلات خاص خودشان نامه  هایی را به حاجی 
می  دادند. حاج قاسم با روی خوش همه  نامه  ها را می  گرفت، 
می خواند و پاسخ می داد. حاج قاسم مردمی و خاکی بود. رفتار 
و کردار حاج قاسم او را سردار دل ها کرد. آن چه باعث ماندگاری 
و مکتب سلیمانی شد، رفتار حاج قاسم بود. در طول سال که 
سیصد  و شصت  و پنج روز است، به گمانم سیصد روز در کنار 
خانواده نبود و همه این ایام مشغول جهاد بود، اما در همه ی 
ایامی که در کنار خانواده بود با خانواده و فرزندانش رفیق 

پسُت از »حاج قاسم« عزت می  گرفت؛

ارِ رحَُمَءُ بَيْنَهُمْ« اءُ عَلَ الْكفَُّ مصداق بارز »أشَِدَّ

خاطره بازی

رضا شاعری

  نویسنده
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بود. با آن ها مشورت می کرد. با 
نوه ها بازی می کرد تا جبران 

فاصله و فراق را کرده باشد. 
حاج قاسم در هر نقشی 
او  بود.  عالی  بود،  که 
به  و  بود  ورزش  اهل 
کوه نوردی علاقه داشت 
و ارتباط صمیمانه ای را 
با جوان  ها برقرار می کرد. 

بنابراین من معتقدم اگر 
حاج  قاسم،  حاج  امروز 

قاسم شده است؛ هشتاد درصد 
از شخصیت غیرنظامی اش موثر و 

تاثیرگذار بوده است.

در دل  تاریخ جوانه زد و ریشه اش ماندگار شد

شنیده  ام قاسم سلیمانی بعد از این که برای تحصیل به کرمان 
آمد به مسافرخانه  کسری رفت و به صاحب مسافرخانه گفته 
بود، می .توان این  جا کار کرد و جای خواب داشت؟ صاحب 
مسافرخانه بعدها می  گوید همیشه می دیدم این جوان به 
ظاهر هیچ ندارد ولی از صاحب رستوران و صاحب مسافرخانه 
بالاتر و غنی تر است و شخصیتی عجیب دارد. با طی کردن 
و عبور از این مسیرها، آن جوان در دل  تاریخ جوانه زد و 

ریشه  اش ماندگار شد.
خاطرم هست روزی تعدادی از دانشجوها درخواست داشتند 
که حاج قاسم را ببینند. به حاجی گفتم. شهید سلیمانی در 
آن موقع تازه درجه سرلشکری را گرفته بود. حاج قاسم گفت 
حیف وقت دانشجوها نیست که مرا ببینند؟ گفتم درخواست 
دانشجوها را به شما رساندم. مامورم و معذور... بالاخره مقرر 
شد در مکانی در تهران حاجی با دانشجوها دیدار کند. سکوت 
عجیبی حکم فرمایی می .کرد و هیبت مردانه و لباس نظامی 
نشسته بر اندامش قدر سخن را همه گرفته بود. هیچ گاه صورت 
و احوال دانشجویان در آن دیدار را فراموش نمی کنم. حاج قاسم 
با همان طمانینه و لبخند زیبایش سکوت را شکست. انگار با 
دیدن جوانان خاطرات کودکی و نوجوانی خود را یاد آورد. حاج 
قاسم در بخشی از سخنرانی  اش گفت من هم قبل از این که 
برای کار و تحصیل از زادگاهم به کرمان بروم، در دوره ی قبل 
از انقلاب در روستای رابُر و کوهستان  های قنات  ملک به کار 
دامداری و کشاورزی مشغول بودم و امیدوارم اگر فرصتی در 
دوران بازنشستگی پیش بیاید به زادگاهم بازگردم و همان 
کارهای کودکی و نوجوانی  ام را انجام دهم و کودکانه  هایم را 
دوباره تجربه کنم. دوست دارم در زادگاهم به فعالیت های 

دامداری و کشاورزی برای کارآفرینی بپردازم. 

پُست از حاج قاسم عزت می گرفت

اجرای عملیاتی  برای  باقری سال 1361  حاج مرتضی حاج 
برای جذب نیرو و تشکیل گردان تخریب به مدت دو ماه از 
زادگاهش اصفهان برای انجام ماموریت به کرمان و لشکر 41 
ثارالله مامور می شود. خودش می گوید حاج قاسم فرمانده رفتار 

و تواضعش همانند بسیجی ها بود. آن موقع که به او 
قاسم سلیمانی می گفتند او را در جلسه  ای 

دیدم و جذبه  نگاه قاسم دلم را ربود. 
بعد از آن در بیابان کوشک، بین 
عملیات بیت  المقدس و رمضان 
در سنگر فرماندهی با حاج قاسم 
ملاقات کردم و از همان موقع 
دل به دل رفیق دادم. از مدیریت 
فرمانده سخن به میان می آورد 
و می  گوید مدیریت و فرماندهی 
حاج قاسم به  گونه  ای بود که تیپ 
ثارالله سپاه بهترین و تاثیرگذارترین 
لشکر سپاه پاسدارن اسلامی شده 

به  پُست  واقع  در  بود. 
حاج قاسم عزت 

 ، د ا نمی د
پُست 

از حاج قاسم عزت می گرفت. هر 
اگر  کجا که فعالیت می  کرد 
پایین  ترین پست را هم به 
او می  دادند؛ آن پُست به  
عزت  قاسم  حاج  خاطر 

پیدا می کرد. 
ادامه  باقری  حاج 
می  دهد، حاج قاسم بسیار 
از  عجیب بود. چیزهایی 
حاج قاسم وجود دارد که 
نیست  باورکردنی  عقل  برای 
و این از نهایت معرفت و عرفان 
این بزرگ مرد است. زندگی او در سطح 
عموم مردم جامعه بود و در طول مدت 
بیست   و دو سالی که فرمانده نیروی قدس، در سوریه 
و عراق و در انجام ماموریت بود؛ یک روز حق ماموریت یا اضافه 
کار یا دلاری نگرفت. بنده ای که این گونه با خدا معامله کند، بی 

دلیل خداوند مهرش را به دل همه ی بنده هایش قرار نمی دهد.

آمریکا در زباله  دان تاریخ

من باور دارم در گذشته اگر کسی می  خواست با حاج قاسم 
ارتباط برقرار و با او گفت  وگو کند، باید از یک مسیر مشخص 
اداری عبور می  کرد تا او را ملاقات کند، اما امروز این طور 
نیست. امروز اگر کسی معرفتی جزئی داشته باشد، در هر 
جا و مکان می تواند با حاج قاسم ارتباط برقرار کند و همان 
موقع جواب خود را بگیرد. من معتقدم اگر حاج قاسم تا قبل 
از شهادت حلال مشکلات بود؛ امروز و بعد از شهادت این 
قدرت بی نهایت در اختیارش است و باورم این است که در روز 
فرج آقا امام زمان)عج( حاج قاسم حتما در رکاب امام عصر 
خواهد بود. تاکید دارم که ما می توانیم در حل مشکلات مادی 
و معنوی از حاج قاسم کمک بگیریم. امروز حاج قاسم از 
امام زاده  ها بالاتر نباشد، کمتر نیست. حاج قاسمی که رهبری 
انقلاب که مانند کوه هستند؛ چندین بار در این یک سال  

گذشته اشک شوق و تاسف برایش ریختند.
به نظر من اگر امروز در امنیت هستیم به خاطر شهدای انقلاب، 
شهدای دفاع مقدس، شهدای مدافع حرم است که در راس آن ها 
حاج قاسم سلیمانی می درخشد. شهادت حق حاج قاسم بود. 
اگر شهادت حاج قاسم به دست یک داعشی مزدور بود، تاسف 
داشت. حاج قاسم به دست جنایتکارترین آدم و دولت دنیا با 
ترس و در کمال نامردی و بدون هیچ دفاعی و در دل سیاه شب 
ترور و به شهادت رسید. آن ها این اقدام را با کامل ترین ابزار و با 
ماهواره  ها، هواپیما، پهباد و موشک آن هم در مقابل یک فرد بی 
دفاع و ناجوانمردانه انجام دادند. درست است که حاج قاسم را از 
ما گرفتند اما آن ها با این کار، ریشه ی خودشان را کَندَند و شما 
و ملت ایران شاهد خواهید بود که امریکا به مانند شوروی سابق 

به زباله دان تاریخ خواهد پیوست.

حاج قاسم ماندگار شد

حاج قاسم برای مردم و خانواده های شهدا پدر و مادر شهید، 
فرزند و همسر شهدا، خانواده  های ایثارگران، جانبازان و خانواده 
آزاده  ها خالصانه جان می داد. او حتی هنگامی که 
در سوریه بود اگر تماسی با ایران داشت حتما 
احوالی از خانواده شهدا مخصوصا شهدای 
مدافع حرم و علی الخصوص فرزندان آن ها 
شهدای  کودکان  با  پدرانه  و  می پرسید 
فرزندان  می کرد.  صحبت  حرم  مدافع 
مدافعان حرم به حاج قاسم دلخوش 
بودند و می دانستند که حاج قاسم آن ها 

را تنها نمی  گذارد.
هیچ گاه یادم نمی  رود، سال 1398 نوه  ده 
ساله  یک از شهدای شاخص کرمان بیمار 
شده بود و باید عمل جراحی می شد. حاجی 
باید به سوریه می رفت، اما تا زمانی که 
پیگیری  های پزشکی و درمانی و 
جراحی  عمل  و  بیمارستان 
تا  و  نشد  انجام 
خوب  احوال  از 
دخترک مطمئن 
به  نشد؛ 
نرفت.  سوریه 
قاسم  حاج 
سش  ا حو
همه  به 
بود.  جا 

حاج قاسم حواسش به خط مقدم بود، حاج 
حاج  بود،  خط  پشت  به  حواسش  قاسم 
حاج  بود،  خانواده شهدا  به  قاسم حواسش 
قاسم حواسش به رزمندگان بود، حاج قاسم 

قاسم  حاج  بود،  شهدا  خانواده  به  حواسش 
حواسش به مجروحین بود، حاج قاسم حواسش به جانبازان 
فدای  را  خانواده اش  و  خودش  قاسم  حاج  واقع  در  بود. 
انقلاب و ارزش های انقلاب کرد و به همین خاطر حاج قاسم 
ماندگار شد. حاج قاسم برای درمان خانواده شهدا، ایثارگران و 
رزمندگان و زنده ماندن ولو یک روز پدر و مادر شهدا و... از 
هیچ کمکی مضایقه نمی کرد. خاطرم هست ده سال پیش 
آمپولی برای پدر شهیدی نیاز بود که مبلغ گزافی داشت. حدود 
یک میلیون  و پانصد هزار تومان بود. حاجی تمام تلاشش را 

برای تهیه این آمپول کرد و تهیه هم شد.

مسافری از تبار عشق

همان طور که می  دانید منزل آقای قا لیباف و شهید احمد 
کاظمی در کنار منزل شهید سلیمانی بود. هر روزی که حاج 
قاسم ایران بود؛ آن ها دور هم بودند و همدیگر را ملاقات 
می کردند، اگر هم شرایط دیدار فراهم نبود؛ حتما با تماس 
تلفنی با هم صحبت می کردند و صدای هم را می شنیدند. 
حاج قاسم و شهید کاظمی هیچ گاه حتی زمانی که حاج 
قاسم فرمانده لشکر و مسئول جنوب شرق و حاج احمد 
مسئول شمال غرب کشور بودند؛  ارتباط  شان قطع نشد. بعد از 
شهادت حاج احمد، حاجی بسیار بی تاب شد و از خدا خواست 
که با شهادت به شهید احمد کاظمی برسد. با توجه به این  
که شهید کاظمی در اصفهان به خاک سپرده شد، حاجی در 
فرصت  هایی که ایجاد می شد با هواپیمای عمومی به اصفهان 
می آمد. حاجی در فرودگاه با راننده تاکسی ای آشنا شد شماره 
راننده ی  اصفهان می رسید،  به  موقع  هر  که  کردند،  تبادل 
تاکسی به فرودگاه می آمد و حاج قاسم را را بر سر مزار شهید 
کاظمی می برد و حاجی نیم ساعتی را آن جا بود و زیارتی 
می کرد و دوباره به فرودگاه باز می گشت و به تهران می رفت. 
یک روز راننده تاکسی در بین راننده ها این قصه ی رفت  و 
آمد های حاج قاسم را می گوید و نشانه هایی از حاجی را برای 
دیگر راننده ها می دهد و می گوید این آقا هر هفته، گاهی 
هم دو هفته یک بار و گاهی هم ماهی یک بار از تهران زنگ 
می زند و به اصفهان می آید و بعد از زیارت مزار شهید کاظمی 
به تهران باز می گردد و من نمی دانم او کیست. دیگر راننده 
 ها می گویند از او نام و نشانش را بپرس این مشخصاتی که 
تو می دهی حتما حاج قاسم سلیمانی فرمانده نیروی قدس 
سپاه است. راننده دفعه بعد از حاجی نام و نشانش را می پرسد 
و حاج قاسم خودش را معرفی می کند و راننده متحیر از این 

همه خضوع  و مهربانی می شود.

مسافران حرم

با شناختی که از حاج قاسم داشتم، شنیدن از این دست 
اتفاق ها برایم روشن و به نوعی عادی بود. اما خاطره فرودگاه و 
سفر سوریه رنگی دیگر در بین خاطرات مانده از حاج قاسم به 
جا گذاشته است. راننده حاجی بیان می کرد در مسیر فرودگاه 
امام خمینی)ره( بودیم. پرایدی منحرف شد و با هم تصادف 
کردیم. پراید صد درصد مقصر بود. راننده حاجی ادامه داد و 
گفت: بعد از برخورد از ماشین پیاده شدم و از حاجی خواستم 
اجازه دهد که به پلیس زنگ بزنیم اما حاجی به شدت با من 
برخورد کرد و با جذبه گفت مقصر تو هستی. راننده حاجی 
در جواب می گوید: راننده پراید مقصر است، اما حاجی اصرار 
داشت که من مقصرم و باید خسارت راننده پراید را پرداخت 
کنیم. هماهنگی را انجام دادم و راننده پراید که خودش هم 
متحیر شده بود، خوشحال از این اتفاق و مهربانی، منتظر 

دریافت خسارت شد. کمی که جلوتر به حاجی گفتم 
حاج قاسم چرا گفتی من مقصرم؟ مقصر 

راننده پراید بود و شما دارید به من 
ظلم می کنید! شهید سلیمانی 

در جواب به من گفت: »عزیز 
من! ما الان کجا می  رویم؟ 
به سوریه می  رویم. به دل 
آتش. اما این راننده پراید 
و  است  خانواده  نان  آور 
رزق  ماشین  همین  با 
را  همسرش  و  خانواده 

حاجی  می  کند.«  تامین 
گفت این درست است که ما 

مبلغ خسارت را به او پرداخت 
کردیم، اما در واقع او را خوشحال 

کردیم و خوشحالی او برای ما خیر است و صدقه راه است. تازه 
اگر ما در سوریه کشته شویم معلوم نیست در زمره شهدا قرار 
بگیریم. بنابراین باید گذشت کنیم و به خاطر عمل مان خداوند 
به ما عنایتی کند. حتی از راننده حاج قاسم در تهران شنیدم 
هنگامی که سر چهار راه پشت چراغ می  ایستادیم و کودکان کار 
دسته  گل و یا هر وسیله  دیگر را برای فروش عرضه می کردند؛ 
محال بود حاج قاسم از آن ها خرید نکند. حتی زمانی که پول 
همراهشان نبود و یا چراغ سبز می شد، از ماشین همراهان 
درخواست می کرد که از کودکان کار و دست فروش خرید کنند 

و بعد هزینه پرداخت شده را به همراهان پرداخت می  کرد.

پناهگاه آهوان شکار

حاج قاسم همیشه پناه بود. او پناهگاه همه مردم و رزمندگان 
بود. شاید هیچ وقت از حاج قاسم استفاده نمی کردیم ولی 
بودن حاجی برای ما امید بود، قوت بود، قدرت بود و متاسفانه 
امروز به صورت ظاهری از او دور شدیم که اگر معرفت داشته 

باشیم، بهتر از گذشته حاج قاسم می تواند به دادمان برسد.
از دوستی شنیدم زمانی که حاج قاسم در سوریه و زیر آتش بود، 
با مسئول خدمات نیروی قدس تماس گرفت. از آن طرف خط 
صدای گلوله با صدای حاج قاسم همراه شده بود. حاجی زیر 
رگبار گلوله و درگیری از دوست ما درخواستی می کند. قصه از 
این قرار بود که که در کوه های نزدیک به قرارگاه تعدادی آهوی 
شکار و قوچ زندگی می کردند. حاجی در آن شرایط به او می گوید 
که با توجه به این که آن سال خشکسالی بود و حیوانات بدون 
علوفه می ماندند، برای  آن ها علوفه تهیه کنند تا حیوان  ها گرسنه 
نمانند. بعد از ظهر همان روز دوباره با دوستی که مسئولیت این 
کار را بر عهده  اش گذاشته بود، تماس می  گیرد تا خیالش از انجام 

کار راحت شود. حاج قاسم حواسش به همه جا بود...

حاشیه  های قرآن و رموز سعادت

به نظرم هر کسی می خواهد در زندگی موفق و هم در آخرت 
سعادتمند شود باید الگوی خود را شهدا مخصوصا حاج قاسم 
سلیمانی قرار دهد. حاج قاسم در کوتاه مدتی که منزلش 
بود، بیشترین استفاده را می کرد. حاج قاسم گلخانه ی کوچکی 
داشت که در آن جا سبزیجات و فلفل و... کشت می کرد و از 
محصول آن به همسایه  ها می داد. او همچنین اهل مطالعه 
بود و از زمانی که سوار هواپیما می شد تا زمانی که به مقصد 
برسد، حتما مطالعه می کرد و کتاب می خواند. حاجی همیشه 
یک قرآن همراه داشت. هنگامی که قرآن می خواند اگر مطلبی 
به فکرش می رسید آن را در حاشیه قران یادداشت می کرد. 
خبر دارم که خانواده   شان قصد تکثیر و توزیع آن را دارند. 
از همه لحظات اش بهترین  می خواهم بگویم حاج قاسم 

استفاده را می کرد.
حاج قاسم وصیت کرده بود که در کنار حسین یوسف  الهی 
به خاک سپرده شود، همه از ارادت شهید سلیمانی به حسین 
خبر داشتند. حسین اهل معرفت بود و به نظرم حاج قاسم 
به وجوه معرفتی حسین به خوبی آشنا بود. به همین دلیل 
هم این وصیت را کرد. در واقع از لحاظ مکانی، حاج قاسم در 
قسمتی به خاک سپرده شد که اگر مقامات برای ادای احترام 
و تشریفات بخواهند بر سر مزار حاجی بروند، به سختی این 
کار انجام خواهد شد، در صورتی که می شد بهترین مکان برای 
تشریفات و ادای احترام دنیایی را برای حاج قاسم انتخاب کرد. 
به همین سبب با نظر چند تن از دوستان دو مزار برای شهید 
سلیمانی و شهید پورجعفری در مکانی خاص در گلزار شهر 
کرمان انتخاب و آماده شد اما به دلیل ازدحام مردم 
این امکان فراهم نشد و شب به درخواست 
وصیت   به  عمل  و  شهید  خانواده 
نامه ی پدر، مزار شهید، کنار مزار 
الهی  شهید حسین یوسف 
آماده شد. همچنین حاج 
قاسم قبل از شهادت دو 
از شلمچه  گونی خاک 
کرده  وصیت  و  آورده 
بود هنگام خاک سپاری 
این خاک ها را در محل 
دفنم بریزید تا خاک های 
بر من شهادت  سرزمینم 
دهند. روحش شاد و یادش 

ماندگار. 
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ورزشی
مهدوی کیا: باید با ۹ امتیاز صعود می کردیم

مهدی مهدوی کیا سرمربی تیم   ملی امید ایران پس از پیروزی برابر تیم ملی تاحیکستان گفت: فوتبال خوبی بود. ۵ گل در این 
مسابقه دیدیم. دو تیم خوب بازی کردند و طبیعی بود نیمه دوم ما به دنبال حفظ بازی و نتیجه باشیم کمی هم عقب آمدیم و 
تاجیکستان به ما فشار آورد. بعد از ۱۰ نفره شدن کارمان سخت شد اما با ۹ امتیاز به مرحله نهایی صعود کردیم. به تاجیکستان هم 

تبریک می گویم تیم با برنامه ای بود اما ما باید این ۹ امتیاز را می گرفتیم و صعود می کردیم.

توپ و تور

نخستین مربی لژیونر والیبال زنان ایران گفت: از زمان گرفتن 
مدرک مربیگری، رسیدن به چنین جایگاه و تجربه در تیم های 
مطرح اروپایی جزو اهدافم بود تا بتوانم کار متفاوتی انجام 

دهم و برای رسیدن به آن همواره تلاش کردم.
سمیرا ایمانی والیبالیست صاحب نام اصفهان در خصوص 
پیوستنش به کادرفنی تیم پورتو پرتغال اظهار کرد: حدود دو 
سالی بود که پیگیری می کردم و در این مدت پیشنهاداتی از 
تیم های اسپانیا، فنلاند و پرتغال داشتم، اما پیشنهاد پورتو 
چیز دیگری بود و جای هیچ حرف و حدیثی برایم نگذاشت.

وی تصریح کرد: شرایط قراردادم خوب است و علاوه بر قرارداد 
یک ساله ای که با تیم بزرگسالان پورتو که در لیگ برتر حضور 
دارند، قرار است همزمان در کادرفنی تیم زیر ۲۳ سال نیز 

کسب تجربه کنم.
وی افزود: آنها نیز بسیار مشتاق هستند تا من بتوانم تجارب 
خوبی در زمینه مربیگری به دست آورم و اطلاعات و دانش 
خود را در زمینه مربیگری بالا ببرم، به من گفتند دوست 
داریم در اینجا در آرامش باشید و عزیزانت در کنارت حضور 

داشته باشند.
سمیرا ایمانی افزود: قصد دارم ابتدا فرزند کوچک ترم را همراه 
خود ببرم و بعد از مدت بسیار کوتاهی پسر بزرگترم که سال 

دوم دبستان تحصیل می کند نیز به من خواهد پیوست.
وی ادامه داد: همیشه کیفیت از اهمیت زیادی برایم برخوردار 
بوده است، هشت دوره قهرمانی در سوپر لیگ و ۴ نایب 
قهرمانی و در مجموع ۱۵ سالی که بازی کردم همیشه بر 

روی سکو بودم.

ملی پوش اسبق والیبال بانوان، تصریح کرد: خیلی زود بازی را 
کنار گذاشتم، اما از کیفیت بازی که داشتم راضی هستم و 

در دوران مربیگری هم چنین اعتقادی دارم.
ایمانی خاطر نشان کرد: از زمان گرفتن مدرک مربیگری در 
اهداف خود زمینه انجام کار متفاوت و تجربه در سطوح 
بالای مربیگری و ارتقا دانش مربیگری در کنار تیم های بزرگ 
اروپایی را فراهم کرده بودم و فکر می کنم امروز در ابتدای 
این مسیر مهم قراردارم و امیدوارم بتوانم تجارب خوبی به 
دست آورم تا بتوانم در آینده این تجارب را به والیبال زنان 

کشورم منتقل کنم.
وی اضافه کرد: محمدرضا داورزنی از مدیران با فکر کشورمان 
است که اعتقاد دارد اگر والیبال مردان ما توانستند به چنین 
جایگاهی برسند در اثر تقابلی بوده که با مربیان و تیم های 
خوب داشتیم و همان مسیر و اقداماتی که برای مردان انجام 
شده، برای بانوان نیز انجام می دهند و تحولی که در بخش 
بانوان شاهد هستیم مدیون حمایت های ریاست فدراسیون 

هستیم.
وی اضافه کرد: در حال حاضر بسیاری از بازیکنان ما لژیونر 
شدند و در تیم های اروپایی توپ می زنند که جای خوشحالی 

دارد.
ایمانی در مورد تیم آینده اش گفت: تیم پورتو چند سال است 

که قهرمان لیگ ۱۴ تیمی پرتغال است و در جام ملت ها نیز 
سکو دارد و این تیم کاملا حرفه ای و فوق العاده است که هر 

سال به دنبال قوی تر کردن کادر خود اقدام می کند.
سمیرا ایمانی با ابراز خوشحالی گفت: این فصل توانستنم 
به کادر آن ها اضافه شوم، البته لیگ آنها شروع شده و من 
با توجه به مراحلی که باید طی کنم از اواسط فصل به تیم 
اضافه می شوم، امیدوارم بتوانم نماینده شایسته و بسیار 

خوبی باشم.
سمیرا ایمانی بازیکن اسبق تیم ملی زنان ایران سابقه بازی در 
تیم های باشگاه های گیتی پسند، ذوب آهن اصفهان، باریچ 

اسانس کاشان و شهرداری اراک را در کارنامه دارد.
وی سابقه مربیگری در تیم ملی و باشگاه های ذوب آهن 

اصفهان، نامی نو و شهرداری اراک را نیز دارا می باشد.
تیم والیبال زنان پورتو سال گذشته قهرمان لیگ پرتغال 
شده و امسال نماینده این کشور در لیگ قهرمانان اروپا 
است. این تیم در حال حاضر نیز با ۶ پیروزی از ۶ مسابقه 
و کسب ۱۸ امتیاز در رده نخست لیگ برتر والیبال زنان 
پرتغال قرار دارد. سمیرا ایمانی فولادی با حضور در تیم 
والیبال بانوان پورتو با مهدی طارمی هم باشگاهی خواهد 
اروپایی  باشگاه معتبر  این  در  نماینده  دو  ایران  تا  شد 

داشته باشد.

»نخستین مربی لژیونر والیبال زنان ایران« مطرح کرد:

اضافه شدن به کادرفنی تیم پورتو پرتغال افتخار بزرگی بود

سوژه

صدرنشینی »شاگردان مهدوی کیا« 
با امتیاز کامل؛

صعودِ تیم ملی امید با 
هت تریکِ کاپیتان سلمانی!

تیم ملی فوتبال المپیک ایران با شکست تاجیکستان در خانه 
خود، به عنوان تیم صدرنشین مجوز حضور در جام ملت های 

زیر ۲۳ سال آسیا را به دست آورد.
تیم ملی فوتبال امید ایران با برتری ۳ بر ۲ مقابل تاجیکستان، 
به مرحله نهایی جام ملت های زیر ۲۳ سال آسیا صعود کرد. 
شاگردان مهدوی کیا با غلبه بر تیم میزبان و با کسب ۹ امتیاز 
از سه بازی، در رتبه نخست گروه B مرحله مقدماتی قرار گرفت 
و مجوز حضور در مرحله نهایی در خرداد ۱۴۰۲ در ازبکستان را 

به دست آورد.
یاسین سلمانی، کاپیتان تیم ملی امید ستاره میدان بود و با 
گلزنی در دقایق ۱۳، ۱۹ و ۴۴ هت تریک کرد و در جمع برترین 
گلزنان مرحله گروهی قرار گرفت. هم چنین هنانوف و پنج شنبه  
نیز در دقایق ۱۰ و ۲۲ )پنالتی( برای تاجیکستان گلزنی کردند. در 
این دیدار آریا برزگر در دقیقه ۸۶ با دریافت کارت قرمز مستقیم 
از میدان اخراج شد و شاگردان مهدوی کیا به مدت حدود ۱۰ 

دقیقه با یک بازیکن کم تر بازی کردند.
تیم ملی امید در این دیدار با ترکیب رضا کاخ ساز، یونس 
اکبرپور، میلاد کر، سامان فلاح، مهدی هاشمی نژاد، محمد 
خدابنده لو، یاسین سلمانی)کاپیتان(، حسین نخودکار، مهدی 
لموچی، امیرعلی صادقی و سبحان خاقانی به میدان رفت. در 
جدول رده بندی این گروه ایران با ۹ امتیاز، تاجیکستان با ۶ 
امتیاز، لبنان با ۳ امتیاز و نپال بدون امتیاز در رتبه های اول تا 

چهارم جای گرفتند.
به این ترتیب، تیم ملی ایران به صورت مستقمی راهی مرحله 
بعد شد و تاجیکستان به عنوان تیم دوم گروه باید در انتظار 
اتمام بازی های در ۱۰ گروه دیگر این مرحله بماند چرا که به 
جز یازده تیم صدرنشین، چهار تیم برتر دوم و همین طور 
ازبکستان )میزبان مرحله نهایی( می تواند در خرداد ۱۴۰۱ به 
رقابت با همدیگر بپردازند. تیم ملی ایران در بازی های گذشته 

خود نپال را با ۴ گل و لبنان را با ۲ گل شکست داده بودند.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

شهرداری مشکین دشت در نظر دارد بر اساس مجوزهای شورای اسلامی شهر مشکین دشت بشماره ۳۲۵ مورخ 1400/7/12 نسبت به برگزاری مناقصه از طریق 
سامانه الکترونیکی دولت اقدام نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در 

سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

از چاپ آگهی اول روز دوشنبه 1400/8/10 لغایت روز دوشنبه 

1400/8/17 اسناد آماده دریافت از سامانه میباشد. 

- مهلت زمان ارائه پیشنهاد : از روز سه شنبه 1400/8/18 لغایت 

ساعت ۱۴:۰۰ روز شنبه 1400/8/29 

یکشنبه  روز  : ساعت ۱۴:۳۰  پیشنهادها  بازگشایی  زمان   -

1400/8/30

- هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه خواهد بود.

- شهرداری در رد یا قبول پیشنهادها مختار میباشد.

- مبلغ سپرده شرکت در مناقصه بصورت ضمانت نامه بانکی 

که بمدت ۹۰ روز حداقل دارای اعتبار و قابل تمدید باشد و یا 

واریز نقدی به شماره حساب 0۱۰۷۱۹۵۲۹۲۰۰۹ نزد بانک ملی 

ایران شعبه مشکین دشت . 

- برندگان نفر اول تا سوم هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند 

سپرده آنان بترتیب ضبط خواهد شد. 

- به پیشنهادهای مخدوش، ناخوانا، مبهم ترتیب اثر داده 

نخواهد شد . 

- بارگزاری تصویر ضمانت نامه شرکت در مناقصه در سامانه 
تدارکات الزامی می باشد

- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد 
مناقصه مندرج است.

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات 

بیشتر در خصوص اسناد مناقصه شهرداری مشکین دشت ، 

تلفن : ۳۶۲۱۵۱۵۹ - ۰۲۶ امور قراردادها 

سایت  در   ، استانها  نام  ثبت  دفاتر  تماس  اطلاعات   -

سامانه )Www.setadiran.ir(  بخش » ثبت نام / پرفایل 

تامین کننده / مناقصه گر« موجود است.   

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/8/17 

حسین بغدادی - شهردار مشکین دشت

آگهی مناقصه عمومی شهرداری مشکین دشت از طریق سامانه الکترونیکی دولت )نوبت اول(

توضیحاتسپرده شرکت در مناقصه به ریالمبلغ پروژه به ریالنوع پروژهردیف

1
بیمه تکمیل درمان پرسنل 

شهرداری مشکین دشت
8/700/000/000435/000/000-----------------------------

سمیرا ایمانی والیبالیست صاحب نام اصفهان در خصوص پیوستنش به کادرفنی تیم پورتو پرتغال 
اظهار کرد: حدود دو سالی بود که پیگیری می کردم و در این مدت پیشنهاداتی از تیم های اسپانیا، فنلاند و 

پرتغال داشتم، اما پیشنهاد پورتو چیز دیگری بود و جای هیچ حرف و حدیثی برایم نگذاشت.
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ورزشی
سلطانی فر: هیچ تعهدی در رابطه با استقلال  و پرسپولیس به AFC نداده ام

سلطانی فر گفت: طی ۳ سال گذشته نه سفری به مقر کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( داشته ام و نه تعهدی در رابطه با تعیین وضعیت مالکیتی دو باشگاه  
استقلال و پرسپولیس و شفافیت مسائل مالی آن ها داده ام. همه فرآیند صدور مجوز حرفه ای باشگاه ها برای حضور در لیگ قهرمانان آسیا طی سال های 
گذشته، توسط فدراسیون فوتبال و کمیته های مربوطه انجام شده است. برخی رسانه ها اعلام کرده اند که بنده سال گذشته با حضور در مقر کنفدراسیون فوتبال 
آسیا تعهد داده ام طی یکسال پیش رو وضعیت مالکیتی دو باشگاه استقلال و پرسپولیس و مسایل مالی آنها شفاف شود که این مساله را تکذیب می کنم.

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

داستان جلد

مجوز حرفه  ای یا )Club Licensing( مجموعه از استانداردها 
و قوانینی است که باشگاه ها باید برای هر کدام از آن ها 
اسناد و مدارکی را تهیه و ارسال کنند. این استانداردها 
و قوانین را یک سازمان مرجع مثل )کنفدراسیون فوتبال 
آسیا( AFC که بالاترین نهاد در آسیا و حاکم بر فوتبال 
است و تمامی فدراسیون کشورهای قاره آسیا و باشگاه های 
فوتبال عضو آن هستند و براساس قوانین آنها وضع شده 

این نهاد بزرگ فعالیت می کنند.
در قانون، مجوز حرفه ای شامل ۵ معیار اصلی است که 
این معیارها عبارتند از ورزشی، زیرساخت، پرسنلی، حقوقی 
و مالی که روی هم رفته دارای حدوداً ۶۰۰ آیتم هستند و 
تمامی بخش های یک باشگاه حرفه ای را شامل می شود و 

آن ها باید مستندات معتبر را آماده و سایت مدیریت مجوز 
حرفه ای ارسال کنند.

از سوی  نیز  که هرسال  قوانینی  و  استانداردها  براساس 
کنفدراسیون فوتبال آسیا هم به روز می شود باشگاه موظف 
به توسعه و انطباق مجموعه خود با آنها هستند و تمامی 
این موارد در قالب فایل ها و مستنداتی به AFC ارسال 

می شود. 
درخصوص  نقیضی  و  ضد  اخبار  اخیر،  روزهای  طی  اما 
عدم صدور مجوز حرفه ای استقلال و پرسپولیس مخابره 
از نگرانی در بین هواداران این دو باشگاه  شد و موجی 
بزرگ فوتبال ایران به راه افتاد، اما سرانجام پس از حرف 
و حدیث های فراوان، مجوز حرفه ای استقلال و پرسپولیس 
صادر شد! در ابتدا کمیته بدوی حرفه ای سازی فدراسیون 
مجوز  موجود،  مدارک  و  اسناد  و  قوانین  بر  بنا  فوتبال، 
اما کمیته  را صادر نکرد،  پایتخت  حرفه ای سرخابی های 
استیناف روز گذشته رای کمیته بدوی را برگرداند و مجوز 

حرفه ای استقلال و پرسپولیس را صادر کرد!
پرسپولیس،  و  استقلال  برای صدور مجوز حرفه ای  گویا 
وزارت ورزش و جوانان هم تضمین های مربوطه داده است 
اما قطعا داستان به اینجا ختم نمی شود! کمیته استیناف 

بارگذاری  را  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  نیاز  مورد  مدارک 
خواهد کرد که در نهایت روز دوشنبه دهم آبان ماه مشخص 
خواهد شد که AFC مدارک مورد تائید کمیته استیناف! 
را تائید خواهد کرد یا خیر! که حذف یا حضور استقلال 
و پرسپولیس در گرو تائید این مدارکی است که در ابتدا 
توسط کمیته بدوی حرفه ای سازی رد شده! سپس بنا بر 
»مصلحت« به شرط و شروط توسط کمیته استیناف تائید 

شده! و حالا باید AFC درخصوص آن اعلام نظر کند.
آسیا  کنفدراسیون  اگر  اینجاست،  ابهام  مورد  نکته  حال 
در  آن وقت  کند،  تائید  را  پرسپولیس  و  استقلال  مدارک 
چه شرایطی کمیته بدوی حرفه ای سازی آن را تائید نکرده 
است!؟ اگر هم که مدارک توسط AFC تائید نشود، با چه 

برهانی کمیته استیناف مدارک را تائید کرده است؟
به هر جهت باتوجه به شرایط فوتبال ایران و استانداردهای 
مورد تائید کنفدراسیون آسیا، دیر یا زود قصه حرفه ای سازی 
استقلال و پرسپولیسِ دولتی، پرغصه خواهد شد! حال 
می خواهد این فصل باشد یا فصولی دیگر! باری؛ تا زمانی 
اداره کردن سرخابی ها روی دولت بچرخد، آش  که دربِ 
و  معضل  زیرا  است،  کاسه  همان  کاسه  و  آش  همان 
مشکل اصلی همان داستان »مالکیتِ مشترک« است که 
گویا فعلا حل نخواهد شد. اما برای بررسی بیشترِ شرایط 
مجوز حرفه ای استقلال و پرسپولیس، گفت وگویی با یکی 
از اعضای کمیته بدوی صدور مجوز حرفه ای فدراسیون 

فوتبال داشتیم.

اولیایی، عضو کمیته بدوی صدور مجوز حرفه ای  کاظم 
روزنامه  با  اختصاصی  گفت وگویی  در  فوتبال  فدراسیون 
»دنیای هوادار« گفت:  کمیته بدوی یکسری اشکالات در 
پرسپولیس،  باشگاه های  حرفه ای  مجوز  صدور  خصوص 
استقلال و تراکتور وارد دید و تا آخرین فرصت که یکم آبان 
بود با مدیران عامل باشگاه های مربوطه مکاتبه کرد. پس از 
آن فدراسیون فوتبال نامه ای با امضای دبیرکل فدراسیون 
فوتبال به ای اف سی ارسال کرد تا فرصتی به این 3 باشگاه 

داده و در این فرصت مدارک مجددا بررسی شود.
فوتبال  فدراسیون  بدوی  کمیته  کرد:  خاطرنشان  وی 
یک  ورزش،  کارشناس   3 از  متشکل  نفر   5 از  متشکل 
کارشناس حقوقی و یک کارشناس مالی است، پیش از 
آنکه 3 کارشناس مدارک را بررسی کنند، کارشناسان مالی 
و حقوقی پرونده ها را بررسی کردند و به دلیل برآورده نشدن 
الزامات، درخواست این 3 تیم را برای دریافت مجوز مردود 
دانستند. البته تا پایان روز نهم آبان کمیته استیناف فرصت 
داشت در رای کمیته بدوی تجدیدنظر کند که همین کار 

را انجام داد.
اولیایی تصریح کرد: مدیران سرخابی های پایتخت دیروز 
که  دادند  تعهد  و  کردند  برگزار  ورزش  وزیر  با  جلسه ای 
مدیران  کنند.  برطرف  جاری  فصل  در  را  مشکلات شان 
باشگاه و فدراسیون فوتبال صورت جلسه را امضا کردند و 

به داریوش مصطفوی، رئیس کمیته استیناف صدور مجوز 
دادند  تعهد  فوتبال  فدراسیون  حرفه ای 

به  توجه  با  این کمیته هم  و 
مدارک  شده،  انجام  تعهد 

را تایید کرد و در واقع 
نظر  و  کرد  ریسک 
رد  را  بدوی  کمیته 
این  در  البته  کرد. 
نگرانی هایی  بین 

وجود دارد مبنی بر رد 
حرفه ای  مجوز  فوری 
توسط  سرخابی ها 

تقریبا  ای اف سی که 
ممکن  چیزی  چنین 

نیست.
کنفدراسیون  گفت:   وی 

 3 آسیا  فوتبال 
سال است 

که 

اختیار صدور مجوز حرفه ای را به فدراسیون کشورها واگذار 
و به فدراسیون ها اعلام کرده کارشناس های خود را معرفی 
کنند. بنابراین از ما تضمین های لازم را گرفته اند 
که اگر گزارش های غیر واقع داشته باشیم، ای 
اف سی می تواند ما را جریمه یا محروم کند. 
در واقع حتی اگر به این نتیجه برسند که 
باشگاه ها  برای  استیناف  کمیته  تاییدیه 
چندان درست نبوده، به فوتبال ایران کاری 
در  و  و شخص جریمه می شود  ندارند 
صورتی که چنین رویه ای تداوم داشته 
باشد فوتبال ملی و باشگاهی تعلیق می 
اف  ای  امیدواریم  گفت:   اولیایی  شود. 
سی تضمین های ما را بپذیرد. ما از آنها 
2 ماه فرصت خواستیم که نپذیرفتند 
و تنها 24 ساعت مهلت دادند، 
نظرات  اول  وهله  در 
کمیته بدوی و 
استیناف 

برای آنها مهم است و یکی دو ماه آینده از کمیته راستی 
آزمایی می کنند و می گویند مدارک تان را به ای اف سی 
که  اگر مطمئن شوند  کنید.  دفاع  تاییدیه  از  و  بیاورید 
اظهارات مان صادقانه نیست، از فدراسیون می خواهند فرد 

را کنار بگذارد و فرد دیگری را مامور این موضوع کند.
اولیایی افزود:  نکته حساس این است که کمیته استیناف 
هر زمانی که احساس کند همتی برای رفع مشکلات وجود 
ندارد، می تواند مجوز را باطل کند. در نیم فصل یقین 
دارم که مجددا موضوع ارزیابی خواهد شد. سال هاست 
استقلال  های  باشگاه  مالکیت  جداسازی  ورزش  وزارت 
و پرسپولیس را تضمین می دهد اما به آن عمل نمی 
کند. تعهد داده شده که 2 باشگاه استقلال و پرسپولیس 

خصوصی شوند و امیدوارم بالاخره این اتفاق بیفتد.
 اولیایی با تاکید بر اینکه ایراد اصلی ای اف سی موضوع 
حقوقی یعنی مالکیت مشترک 2 تیم است، تصریح کرد:  
این 2 باشگاه یک مالک دارد و این خلاف اصل فیفاست 
و فیفا نمی پذیرد که 2 باشگاه رقیب یک مالک داشته 
باشند. نکته مهم دیگر اینکه بعضا عنوان می شود موضوع 
ورود بانوان به ورزشگاه ها هم جزو الزامات ای اف سی 
برای صدور مجوز حرفه ای است، در صورتی که اینگونه 
نیست و ورود زنان به ورزشگاه ها برای این مهم جزو 

الزامات نیست.

وقتی مجوز حرفه ای استقلال و پرسپولیس »مصلحتی« صادر شد؛

بخیــــــر گذشت!؟

»عضو کمیته بدوی صدور مجوز حرفه ای فدراسیون فوتبال« در گفت و گو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

ایراد اصلی ای اف سی موضوع مالکیت مشترک استقلال و پرسپولیس است! 

گویا برای صدور مجوز حرفه ای استقلال و پرسپولیس، وزارت ورزش و جوانان هم تضمین های مربوطه داده است اما قطعا داستان به اینجا ختم 
نمی شود! کمیته استیناف مدارک مورد نیاز کنفدراسیون فوتبال آسیا را بارگذاری خواهد کرد که در نهایت روز دوشنبه دهم آبان ماه مشخص خواهد شد که 

AFC مدارک مورد تائید کمیته استیناف! را تائید خواهد کرد یا خیر! که حذف یا حضور استقلال و پرسپولیس در گرو تائید این مدارکی است که در ابتدا توسط کمیته 
بدوی حرفه ای سازی رد شده! سپس بنا بر »مصلحت« به شرط و شروط توسط کمیته استیناف تائید شده! و حالا باید AFC درخصوص آن اعلام نظر کند.

 اولیایی با تاکید بر اینکه ایراد اصلی ای اف سی موضوع حقوقی یعنی مالکیت مشترک 2 تیم است، تصریح کرد:  این 2 باشگاه یک مالک دارد و این 
خلاف اصل فیفاست و فیفا نمی پذیرد که 2 باشگاه رقیب یک مالک داشته باشند. نکته مهم دیگر اینکه بعضا عنوان می شود موضوع ورود بانوان به ورزشگاه 

ها هم جزو الزامات ای اف سی برای صدور مجوز حرفه ای است، در صورتی که اینگونه نیست و ورود زنان به ورزشگاه ها برای این مهم جزو الزامات نیست.
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طب سنتی مخالف واکسن است؟
وجود  با  که،  کرد  خاطرنشان  بهداشت  وزارت  مکمل  و  ایرانی  دفتر طب  مدیرکل 
برخی ادعاهایی که در سطح جامعه مطرح می شود، طب سنتی هیچ مخالفتی با 
واکسیناسیون ندارد، دکتر حسینی یکتا با بیان این مطلب گفت: در منابع مختلف 
این مکتب طبی روش هایی داریم که مشابه واکسیناسیون امروزی است و می توان 
گفت طب سنتی ایران ادعای پیشگامی در این مسیر را دارد اما طب سنتی ایرانی 

هیچ مخالفتی با واکسیناسیون ندارد.

مجموع واکسن های تزریقی از ۸۷ میلیون دز گذشت
تا کنون ۵۲ میلیون و ۶۱۵ هزار و ۹۳۷ نفر دُز اول، ۳۴ میلیون و ۴۸۲ هزار 
و ۶۱۷ نفر دُز دوم و ۸۸ هزار و ۶۹ نفر، دُز سوم واکسن کرونا را تزریق کرده 
اند. مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۸۷ میلیون و ۱۸۶ هزار و 

۶۲۳ دُز رسید. 
در شبانه روز گذشته، یک میلیون و ۴۹ هزار و ۱۵۳ دُز واکسن کرونا در کشور 

تزریق شد.

انفجار آبگرمکن در یک مهدکودک، ۵ تن را مصدوم کرد
سرپرست مرکز اورژانس تهران اعلام کرد که انفجار آبگرمکن مهدکودکی در خیابان 
فرجام منجر به مصدومیت پنج نفر شد. دکتر صالح طبری گفت: این حادثه حوالی 
ساعت ۹ روز یکشنبه به سامانه ۱۱۵ اعلام و بی درنگ تکنسین های اورژانس 
اعزام  غربی  فرجام  در خیابان  به محل حادثه  آمبولانس  به همراه سه دستگاه 
شدند. در این حادثه چهار کودک ۶ تا ۷ ساله به همراه یک خانم ۲۱ ساله دچار 

مصدومیت شدند.

رکورد افزایش قیمت برنج ایرانی شکست!
روند افزایشی قیمت برنج ایرانی در سال جاری تا جای پیش رفته که اکنون رکورد 
گرانی آن شکسته شده و به ۶۲ درصد رسیده است، هر کیلو از این کالا در آمار 
رسمی تا مرز ۵۳ هزار تومان هم فروش رفته و می تواند در بازار بیش از این نیز 
باشد. آنچه در رابطه با وضعیت قیمت برنج در سال جاری رخ داده نشان از روند 

افزایشی این کالا مشهود است.

کدام کشور بیشترین جنس ایرانی را می خرد؟
در میان شرکای تجاری ایران در هفت ماهه امسال اما تغییر محسوسی دیده 
نمی شود. چین با واردات ۷/۷ میلیارد دلار کالا از ایران، همچنان اصلی ترین 
مقصد صادراتی کالاهای ایرانی به شمار می رود. پس از چین، عراق با ۵/۵، ترکیه 
با 3/4، امارات متحده عربی با 2/6 و افغانستان با ۱/۱ میلیارد دلار در رده های 
بعدی قرار دارند. در تحلیل آمارهای صادراتی به نظر می رسد چین جایگاه نخست 

خود را قطعی کرده است.

هلال احمر ۶۰ میلیون دز واکسن وارد کرد
واکسن  تعهدی  محموله  آخرین  ورود  درمورد  هلال احمر  جمعیت  سخنگوی 
کرونا توسط هلال احمر به کشور گفت: از اکنون تا دو ماه آینده ذخیره واکسن 

کرونا داریم و این ذخیره بسیار بالا است. 
آخرین تعهد ما این بود که در اکتبر ۶۰ میلیون دز وارد کنیم و روز یکشنبه 
برای  احمر  هلال  توسط  شده  تهیه  کرونا  واکسن  تعهدی  محموله  آخرین 

واکسیناسیون هموطنان وارد کشور شد.  

صدور ۵ ماهه کارت های ملی با تامین مواد اولیه
سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور گفت: بیش از ۶۲ میلیون نفر ثبت نام کرده اند 
و حدود ۵۱ میلیون و ۷۵۰ هزار کارت صادر کردیم. حد فاصل بین صدور کارت که 
تحویل شده و درخواستی که دادند، اگر از سمت چاپخانه تامین شود، ما ظرف ۵-۶ 
ماه کارت ها را تحویل می دهیم، تولید داخل، مواد اولیه کارت هوشمند که پلی 

کربنات هست، همچنان وارداتی است و در داخل کشور نداریم.

دولت گوساله و گوسفند زنده را کیلویی چند می خرد؟
وزیر جهاد کشاورزی قیمت خرید حمایتی دام روستایی را با توجه به کاهش 
با توجه  اعتراض دامداران اعلام کرد،  بازار و ضرر و  قیمت گوشت قرمز در 
اعتراض دامداران  بازار که موجب ضرر و  به کاهش قیمت گوشت قرمز در 
شده است، وزارت جهاد کشاورزی نرخ خرید حمایتی هرکیلوگرم بره نر زنده 
پرواری را به مبلغ ۶۲ هزار تومان و گوساله زنده نر پرواری را ۵۹ هزار تومان 

اعلام کرد.

انتصاب رییس جدید سازمان بازرسی 

کل کشور
ذبیح الله خداییان رئیس سازمان بازرسی کل کشور شد. طی 
حکمی از سوی حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، 
دکتر ذبیح الله خداییان که پیش از این مسئولیت ریاست 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور را بر عهده داشت، به عنوان 
رئیس سازمان بازرسی کل 
کشور منصوب شد. رئیس 
قوه قضائیه همچنین در 
الاسلام  حجت  حکمی 
احمدرضا  والمسلمین 
را  پورخاقان شاهرضایی  
به ریاست سازمان قضایی 
نیروهای مسلح کل کشور 

منصوب کرد.

شهرداری تهران سالی ۱۰ هزار میلیارد تومان 

به بانک ها سود می دهد
رئیس شورای شهر تهران،گفت: سالی ۱۰ هزار میلیارد 
تومان تنها باید برای پرداخت سود بانک ها هزینه شود 
و این کمر بودجه شهرداری را می شکند.ما وقتی در 
پایان دوره چهارم شهرداری را تحویل دادیم بر اساس 

که  رسمی  حسابرسی 
نیم  و  پانزده  بود  شده 
تومان  میلیارد  هزار 
این  و  داشتیم  بدهی 
سال  و  نشده  پرداخت 
اضافه  آن  به  سال  به 
شده تا به بیش از  ۷۰ 
تومان  میلیارد  هزار 

رسیده است.

اطلاعات  به ذخیره  نسبت  پلیس  هشدار 

کاربران در »گوگل درایو«
تشخیص  مرکز  رییس 
جرائم  از  پیشگیری  و 
فتای  پلیس  سایبری 
احتمال  به  نسبت  ناجا 
اطلاعات  از  سواستفاده 
بستر  در  شده  ذخیره 
داد.  هشدار  درایو  گوگل 
سرهنگ علی محمد رجبی 
در گفت وگویی با اشاره به 
امکان ذخیره برخی اطلاعات نظیر فیلم، عکس، متن و... 
در فضای حافظه گوگل گفت: ذخیره اطلاعات حساس 
مانند فیلم ها و تصاویر شخصی و همچنین اسناد بر روی 

گوگل درایو امکان دسترسی مجرمان را فراهم می کند.

اعتراضی به محدودیت تردد شبانه: فقط 

برای دولت درآمد دارد!
عضو  شربیانی،  جعفر 
تهران  شهر  شورای 
و  ترافیک  طرح  درباره 
تردد  محدودیت  طرح 
از  برخی  نوشت:  شبانه 
خروجی  کارشناسان 
را  ترافیک  طرح  عملی 
در آمدزایی می دانند تا 
اینکه کمک به کاهش 

آلودگی هوا باشد. همه متخصصان هم بر این باورند که 
طرح محدودیت تردد شبانه نقشی در کاهش کرونا نداشته و 
آن هم درآمدزا شده است. محصول مشترک هر دو طرح این 

است که روز و شب تهران مختص به پولدارها شده است.


